
Jednání Komise pro rozvoj AS FSV, 2. 11. 2023, 15:30 (online) 

  

Přítomni: Michal Parízek, Jaromír Soukup, Eliška Ullrichová, Ivan Cuker 

 Omluveni: Simona Rutová 

 Hosté: Martin Nekola (MN) přítomen na body 1-3, Martin Richter (MR) přítomen na body 1-2, 

Magda Pečená (MP) přítomna na body 1-2. 

  

 Zápis: 

 1. Představení aktuálního stavu agendy AI na FSV proděkanem Nekolou. 

Proděkan Nekola představil kroky, které Fakulta přijímá v agendě AI zejména ve studiu. Hlavní kroky 

rozdělil do dvou oblastí: 

1) Dlouhodobá diskuse o vlivu nástupu AI na vzdělávání, která by měla spadat především pod 

Pracovní skupinu pro rozvoj pedagogických kompetencí (kompetence proděkanky Malvíny Krausz-

Hladké). 

2) Aktuální technické záležitosti, například možnosti pořízení softwaru/licencí, technické zajištění 

místností pro zkoušení bez možnosti napojení na nástroje AI, apod. 

V diskusi zároveň konstatoval, že z jeho pohledu jsou pravidla užívání nástrojů AI ve výuce poměrně 

jasná a že univerzitní materiály a stanovisko (https://ai.cuni.cz/AI-1.html) jsou jako vodítko 

dostatečné. 

Michal Parízek vznesl námět, že je třeba do rozboru přidat třetí bod, a sice právě normativní rámec, 

kdy dle jeho názoru pravidla užívání nástrojů AI nejsou v implementační rovině jasná a zejména 

existuje podstatný problém ve chvíli, kdy pravidla stanovují akceptovatelné (a podporované) způsoby 

užití těchto nástrojů, ale zároveň (správně) přiznávají, že prakticky nelze doložit a dokázat 

neakceptovatelné užití těchto nástrojů. Také vznesl obecnější bod o potřebě získání informací (dat) o 

způsobech a míře užívání nástrojů AI studenty a vyučujícími na FSV a o potřebě dalšího šíření 

poznatků, dobré praxe, informací o rizicích, apod. v souvislosti s užíváním AI pedagogy i studenty. 

 Eliška Ullrichová se dotazovala, v jakém časovém horizontu FSV UK plánuje avizované oblasti 

implementovat do praxe, zejména s implementací technického zajištění do výuky s konkrétními 

návody a školeními, jak je využít. Dle pana proděkana je technické zajištění možné provést vpodstatě 

obratem, bude-li k dispozici zadání. Konkrétní zadání ovšem v tento moment není známo a souvisí s 

výše zmíněným podnětem Michala Parízka.  

2. Představení práce spolku AIGNOS aktivního ve vzdělávání v oblasti AI Martinem Richterem 

Martin Richter ze spolku AIGNOS představil činnost spolku zejména ve vztahu ke středním a vysokým 

školám. Představil celkový kontext nástupu AI ve vzdělávání, typická (ne nutně obecně známá) rizika s 

tím spojená, konkrétní pilotní data ohledně užívání nástrojů AI u jedné skupiny studentů na jednom 

https://ai.cuni.cz/AI-1.html


oboru FSV. Také představil možnosti, které může spolek AIGNOS v dané věci FSV nabídnout, zejména 

1) ve smyslu zmapování situaci a znalostí a vědomí rizik a příležitostí práce s AI nástroji studenty a 

pedagogy na FSV a 2) možnosti vytvoření vodítka správného užívání těchto nástrojů, ve smyslu 

vytvoření sady doporučení či kodexu pro využívání generativní umělé inteligence ve studijních a 

profesních záležitostech na naší fakultě. 

  

 3. Elektronizace 

Proděkan Nekola představil další agendy ve své působnosti, kterým se věnuje v oblasti elektronizace. 

1) Elektronizace evidence docházky, která by měla být funkční od začátku roku 2024. 

2) Interní elektronický certifikát k zavedení v první části roku 2024. 

3) Pilotní využití aplikace FF pro hodnocení akademických pracovníků. 

  

4. Jinonice 

Komise se vrátila k dlouhodobým agendám souvisejícím se zabydlováním Jinonice a diskutovala další 

možné kroky (dotazy na vedení k doplnění dříve avizovaných uměleckých předmětů, sběr 

informací/zpětné vazby od studentů). 

  

 5. Další setkání Komise pro rozvoj 

Jako další termín pro jednání komise byl zvolen 30. listopad v 16:30 (duálně). 

  

Zapsal: M. Parízek 

 


